
5 948491 340012 44950

2 lei 16 paginiMarþi, 4 iulie 2017, nr. 120 (5944), anul XXVI

n BAT anunþã investiþii de 60 milioane de
euro, în fabrica de la Ploieºti PAGINA 4

n Brokerii: “Capitalizarea, principalul motiv
pentru includerea titlurilor DIGI în indicele
BET” PAGINA 5

n National Multi
Commodity Exchange
fuzioneazã cu Indian
Commodity Exchange

PAGINA 16

Bancherii londonezi
fac presiuni pentru
un acord post-Brexit
în sectorul financiar

O delegaþie a liderilor centrului fi-
nanciar londonez, City of London,
se va deplasa sãptãmâna aceasta, la
Bruxelles, ca sã facã presiuni pentru
încheierea unui acord post-Brexit
privind serviciile financiare, anunþã
Financial Times, citând surse anoni-
me. Echipa britanicã va fi condusã
de fostul ministru al Muncii, Mark
Hoban, conform surselor.

Informaþia vine pe fondul amplifi-
cãrii temerilor legate de faptul cã
Londra îºi va pierde statutul de cen-
tru financiar european dacã Marea
Britanie iese de pe piaþa unicã. În
acest context, numeroase societãþi
financiare ºi-au fãcut planuri pentru
mutarea angajaþilor ºi operaþiunilor
în afara Regatului Unit. Deja, marile
bãnci ºi-au înfiinþat noi centre de
operaþiuni în interiorul blocului
comunitar pentru a-ºi asigura
accesul la clienþii din UE.

În prezent, aproape 80% din tran-
zacþiile valutare ºi 30% din operaþiu-
nile de creditare bancarã din UE se
deruleazã prin Marea Britanie.

Bãncile cu sediul în Marea Brita-
nie pot oferi gratuit servicii în UE pe
baza unui sistem de tip “paºaport”,
considerat cea mai importantã carac-
teristicã a pieþei unice europene pen-
tru firmele din sectorul financiar.
Însã, acest lucru este pus sub semnul
întrebãrii dupã ce britanicii au votat
pentru ieºirea din UE. (V.R.)
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Toma Petcu – izvor de
inepþii despre Bursã

l O nouã gafã, marca Toma Petcu: “Companiile din energie nu au
investiþii în fondurile de pensii”

D
acã Ministrul Agricultu-
rii Petre Daea stârneºte
amuzamentul prin di-
scursurile înãlþãtoare de-

spre oaie, Ministrul Energiei Toma
Petcu pare sã fie campionul gafelor.

Sigur pe el, Ministrul Energiei a
explicat, ieri, cum acþiunile societãþi-
lor din portofoliul sãu nu ar fi trebuit
sã fie afectate de declaraþiile Mini-
strului Finanþelor Ionuþ Miºa privind
desfiinþarea Pilonului II de pensii pri-
vate, retractate ulterior. Motivul invo-
cat de Toma Petcu este unul haluci-
nant: pentru cã societãþile energetice
nu au investiþii în fondurile de pensii
de pe Pilonul II.

La aºa o explicaþie, nu ºtii dacã sã

plângi sau sã râzi.
Rãmâi blocat.
Toma Petcu, însã, nu îºi pune între-

bãri, el debiteazã prostii cu nonºalan-

þã. Pare chiar mândru cã atacã un su-
biect aºa greu, precum finanþele.

Ministrul Energiei a fost întrebat
despre efectele declaraþiilor lui Ionuþ
Miºa asupra acþiunilor companiilor
energetice.

Redãm, integral, rãspunsul lui
Toma Petcu, pe parcursul cãruia pu-
tea, oricând, sã punã punct ºi sã nu
ajungã la inepþii: “Nu este pentru
prima datã când evoluþiile pe Bursã
ale tuturor companiilor, nu neapãrat
cele din potofoliul Energiei, pot sã
aibã cãderi semnificative sau creºteri
semnificative.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 3)

MUGUR ISÃRESCU:

“Independenþa BNR
nu înseamnã lipsã de
colaborare cu Guvernul”

Independenþa Bãncii Naþionale a
României (BNR) nu înseamnã
lipsã de colaborare cu Guvernul,

iar faptul cã banca are posibilitatea
sã îºi exprime punctul de vedere
înseamnã o întãrire a independenþei
acesteia, a declarat, ieri, guvernato-
rul BNR, Mugur Isãrescu, întrebat
de jurnaliºti despre participarea
unor membri ai Consiliului de
Administraþie al BNR la unele
discuþii privind programul de gu-
vernare.

Domnia sa a explicat: “Vã rea-
duc în atenþie faptul cã, în confor-
mitate cu legea, independenþa
Bãncii Naþionale, aºa cum este
peste tot în lume, nu înseamnã lip-
sã de colaborare cu Guvernul. De

fapt, ºi prin fraza anterioarã sau
ideea anterioarã, cã noi luptãm
pentru un mix echilibrat de politici,
toate acestea înseamnã colaborare
cu Guvernul. Am mai discutat ace-
ste lucruri ºi vã rog sã reþineþi cã în
ceea ce priveºte, de exemplu, co-
laborarea cu Ministerul de Finan-
þe, deci legãtura dintre politica
monetarã ºi politica fiscalã, pentru
cã aici au fost cele mai multe
discuþii, întâlnirile dintre specia-
liºtii noºtri ºi cei de la Ministerul
de Finanþe sunt nu o datã pe sãp-
tãmânã, câteodatã sunt chiar de
mai multe ori pe zi. Colaborarea
este aproape permanentã. Nici nu
se poate altfel.

(continuare în pagina 15)

INSPECÞIA JUDICIARÃ ÎNCEPE CONTROALELE PRIVIND
EFICIENÞA MANAGERIALÃ LA DNA ªI PARCHETUL GENERAL

Kovesi,asediatãdeluptaanti-anticorupþie
lDeutsche Welle: “E clar cã Laura Codruþa Kövesi a ajuns la capãtul resurselor
ei dacã e dispusã acum sã sacrifice credibilitatea întregii instituþii ca sã-ºi salveze
imaginea”lTudorel Toader: “A venit vremea clarificãrilor la DNA” l Pe 29
iunie, Kovesi a cerut revocarea procurorilor Doru Þuluº ºi Mihaela Moraru Iorga
l ªase procurori de la Direcþia Naþionalã Anticorupþie au cerut transferul

Activitatea managerialã a
procurorului ºef DNA La-
ura Codruþa Kovesi va fi

verif icatã, Inspectorul ºef al
Inspecþiei Judiciare semnând ordi-
nele pentru efectuarea controalelor
privind eficienþa managerialã la
Parchetul de pe lângã Înalta Curte
de Casaþie ºi Justiþie ºi Direcþia Na-
þionalã Anticorupþie - Structura
centralã.

Ministrul Justiþiei, Tudorel Toa-
der, a declarat, ieri dimineaþã, cã “a
venit vremea clarificãrilor la DNA”,
susþinând cã a atras atenþia ca acti-

vitatea acestei instituþii sã se
desfãºoare în limite constituþionale.

Potrivit unui comunicat de pre-
sã, inspectorul ºef a stabilit, prin-
tre altele, obiectivele controalelor
ºi componenþa echipelor de in-
spectori judiciari. Cele douã con-
troale au fost incluse în calendarul
de activitãþi aferent anului în curs
ca urmare a propunerii ministrului
Justiþiei, Tudorel Toader. Conclu-
ziile rapoartelor de control vor fi
înaintate Secþiei pentru procurori
a Consiliului Superior al Magistra-
turii.

Pe 19 iunie, ministrul Justiþiei, Tu-
dorel Toader, a trimis la Inspecþia Ju-
diciarã o cerere prin care solicita
efectuarea unor controale la DNA ºi
Parchetul General. Cererea era moti-
vatã de faptul cã la cele douã institu-
þii nu au mai fost efectuate controale
de foarte mult timp.

La DNA, ultimul control a fost fi-
nalizat în anul 2007, iar la Parchetul
General nu a fost efectuat un aseme-
nea control dupã 1990.

A.S.

(continuare în pagina 3)

Desfiinþarea Federal Reserve,
o perspectivã realistã într-un
viitor nu foarte îndepãrtat?

“Modelele sale nu sunt de încre-
dere, politicile sunt eratice, iar ghi-
darea în avans provoacã confuzie”,
scria, în august 2016, Kevin Warsh,
fost guvernator al Federal Reserve,
despre cea mai importantã bancã

centralã din lume.
În articolul publi-

cat pe site-ul Hoover
Institution, Warsh
mai aratã cã “Fed-ul
trateazã adesea pieþe-
le financiare ca pe
niºte fiare care trebu-

ie îmblânzite, ori ca pe niºte pui care
trebuie îngrijiþi sau ca pe o piaþã care
trebuie manipulatã”.

Kevin Warsh a ocupat diferite
posturi, inclusiv de conducere, la
Morgan Stanley între 1995 ºi 2002,
iar apoi a devenit consilier econo-
mic al preºedintelui George W.
Bush pânã în 2006, când a fost nu-
mit membru al Consiliului Guver-
natorilor la Federal Reserve. Warsh
a demisionat în 2011 ºi a intrat în
mediul academic, la Hoover Insti-
tution din cadrul Universitãþii
Stanford. Kevin Warsh este mem-
bru al Grupului celor 30 ºi a fost
membru al Consiliului Director al
Grupului Bilderberg.

Recent, fostul guvernator ºi-a ex-
tins critica, în cadrul unei întâlniri
organizate de Federal Reserve Bank
of Dallas, pânã la un prag neverosi-
mil pentru un fost membru al con-
ducerii executive a Federal Reser-
ve.

Modul în care este înþeleasã inde-
pendenþa bãncii centrale ºi “gândi-
rea de turmã” din cadrul instituþiei
au fost principalele þinte ale criticii
lui Warsh. Cea din urmã este consi-
deratã o caracteristicã definitorie a
economiºtilor din cadrul Federal
Reserve, care suprimã orice opinie
criticã referitoare la înþelegerea me-
canismelor economice.

“Ultima oarã când am întâlnit o
astfel de uniformitate a opiniilor la
nivelul bancherilor centrali, la ni-
velul mediului academic ºi la nive-
lul analiºtilor de pe piaþã a fost în
urmã cu puþin peste un deceniu”, a
mai declarat Warsh.

În ceea ce priveºte independen-
þa, fostul guvernator a declarat cã

“Federal Reserve nu este aºa de in-
dependentã precum cred cei mai
mulþi”, ºi a subliniat cã “banca cen-
tralã trebuie sã rãspundã în faþa
Congresului, deoarece singurul loc
în care independenþa este meritatã
ºi legitimã îl reprezintã politica
monetarã”. De asemenea, Warsh a
mai spus cã Federal Reserve nu
mai trebuie sã rãspundã oricãrei
sugestii venite din partea Congre-
sului cu proteste în care se subli-
niazã încãlcarea independenþei,
pentru cã “suntem supuºi voinþei
poporului”.

Cu circa o lunã în urmã, Warsh a
criticat dur influenþa Fed-ului asupra
pieþelor de capital.

(continuare în pagina 8)

“Ideea cã Federal Reserve reprezintã o componentã

permanentã în economie este greºitã”.

KEVIN WARSH, FOST GUVERNATOR AL FED

CÃLIN
RECHEA

Conducerea “Salrom”, pregãtitã sã facã paºii necesari pentru
listare, dupã o decizie a acþionarilor
lInterviu cu domnul Dumitru Matei, directorul general al SalromlMatei: “Planul de investiþii, de 35 de milioane de lei, este dublu
faþã de 2016”l “Listarea te obligã sã fii ºi mai transparent, ajutã la un autocontrol al deciziilor”, considerã directorul Salrom

Reporter: Care au fost primele
mãsuri pe care le-aþi luat, de la înce-
putul mandatului dumneavoastrã, în
noiembrie 2016?

Dumitru Matei: În primul rând,
m-am ocupat împreunã cu admi-
nistratorii, de finalizarea planului
de administrare pentru a stabili di-
recþiile de dezvoltare pe urmãtorii
patru ani.

Am convenit cu acþionarii ºi þintele
pentru aceastã perioadã ºi, bineînþe-
les, amînceput sã pun în practicã ceea

ce ne-am propus prin planul de admi-
nistrare.

Am fãcut primii paºi în a organiza,
într-un mod potrivit, proiectele pe
care le avem. Avem o nouã structurã
organizatoricã.

Am inclus poziþii noi în organi-
gramã, care sã ne permitã, de exem-
plu, un control financiar mai bun.

A consemnat
ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 15)

Societatea Naþionalã a Sãrii (Salrom) are
bugetate investiþii de 35 de milioane de
lei, în acest an, duble faþã de investiþiile
realizate în anul 2016, dupã cum ne-a
spus domnul Dumitru Matei, directorul
general al companiei, în cadrul unui inter-
viu.
Acesta ne-a declarat cã decizia privind li-
starea companiei aparþine acþionarilor, iar
conducerea, dupã o hotãrâre în acest
sens, va începe deîndatã demersurile.
Fondul Proprietatea, care deþine 49% din
companie, face presiuni, de ani de zile,
pentru cotarea Salrom, însã, pânã acum,
Ministerul Economiei, care deþine 51%,
s-a opus.
Investitor la Bursã, Dumitru Matei apre-

ciazã cã listarea este beneficã pentru
companii, pentru cã le obligã la transpa-
renþã ºi “ajutã la un autocontrol al decizii-
lor”.
Dumitru Matei este directorul general al
Salrom din noiembrie 2016. Numirea sa,
precum ºi a membrilor Consiliului de
Administraþie a fost fãcutã în urma unei
proceduri de selecþie ºi recrutare, în baza
OUG 109/2011 privind managementul
profesionist în companiile de stat
Anul trecut, societatea a raportat un profit
net de 30,1 milioane de lei, la o cifrã de afa-
ceri de 297 milioane de lei, dupã un profit
net de 15,84 milioane de lei ºi afaceri de
301,5 milioane de lei, în 2015, conform
datelor MFP.

Consiliul de Supraveghere al Hidroelectrica
a fost completat
l Compania era în blocaj, dupã ce expirase mandatul Directoratului

Acþionarii Hidroelectrica
s-au întrunit, ieri, ºi au de-
cis completarea Consiliului

de Supraveghere (CS), prin coopta-
rea lui Karoly Borbely ºi a lui Radu
Spiridon Cojocaru, potrivit unor
surse din piaþã. Acestea susþin cã
CS-ul urmeazã sã se întruneascã ºi
sã decidã prelungirea mandatului
Directoratului, în condiþiile în care
compania rãmãsese, din 25 iunie,
fãrã conducere executivã.

Ministerul Energiei, care deþine
80% din Hidroelectrica, s-a plâns,
recent, cã reprezentantul Fondului
Proprietatea în Consiliul de Supra-
veghere provizoriu, Oana Truþã, lip-
seºte de la ºedinþe ºi, astfel, Consiliul
nu poate întruni cvorumul de cinci
persoane, în condiþiile în care doi
dintre membri provizorii numiþi de
Minister, în aprilie, au demisionat.

Reprezentanþii FP ne-au transmis,
recent, cã cea mai potrivitã soluþie

pentru problema actuala de guver-
nanþã corporativã de la Hidroelectri-
ca este prelungirea mandatului Di-
rectoratului actual.

Într-un comunicat de ieri, sindica-
tul Hidrosind a solicitat atât acþiona-
rilor cât ºi reprezentanþilor acestora
în Hidroelectrica sã lase deoparte
orice disputã personalã sau de grup
ºi sã rezolve “problema creatã la
vârful societãþii, cu responsabilitate
ºi profesionalism”. (A.A.)


